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հոյեմրերի 14-ին տեղի ունեցավ ՀՍՍՀ ԳԱ ընղ-

հանուր մողովը, որի աշխատանքին մասնակցում 

էին ՀԿԿ Կենտկոմի առաշին քարտուղար ընկ. 

4 . Ս. Դ Լ մ ի ր ն յ ա ն ը , ՀՍՍՀ Մինիստրների խորհրդի 

նախադահ 3>. Տ . I W q u j u i C . p , ՀԿԿ Կենտկոմի 

քարտուղար Կ. Լ. '1-ա||աքյաէը: ժողովի օրա-

կարդ ն էր ՛Հայկական ՍՍՀ գիտությունների ա-

կադեմիայի խնդիրները՝ ՍՄԿԿ Կենտկոմում 

1985 թ. հունիսի 11-ին կայացած գիտատեխնի-

կական աոաշադիմոլթյան արագացման հարցե-

րին նվիրված խորհրդակցությունում ընկեր 

Մ. Ս. Գորրաչովի զեկուցման լույսի ներքոյ» 

Զեկուցումով հանգես եկավ ՀՍՍՀ ԳԱ պրեզի-

դենտ, ակադեմիկոս Վ. Լ. Հ ա մ ր ա ւ ՚ ձ ո ւ մ յ ա ն ը : նա 

ասաը, որ կուսակցության կողմից մշակված երկ-

րի սոցիալ-տնտեսական զարգացման էական ա-

րագացման կուրսի հետևողական իրականացու-

մը նոր խնդիրներ է դնում նաև ՀՍՍՀ գիտու-

թյունների ակադեմիայի առշև։ Այդ խնդիրների 

նպատակն Է լրիվ օգտագործել հանրապետու-

թյունում կուտակված գիտական պոտենցիալը և 

Էապես բարձրացնել գիտական ուսումնասիրու-

թյունների արդյունավետությունը։ Հարկ Է անել 

ամեն ինչ, որպեսզի գիտական նվա՛ճումները 

կարճ ժամկետում և, որ գլխավորն Է, արդյունա-

վետ որ են ներդրվեն հասարակական պրակտիկայի 

բոլոր ոլորտները, արդյունաբերության և գյու-

ղատնտեսության մեշt ինչպես նաև մյուս բնա-

գավառներումէ Կուսակցության սոցիսէլ- տնտե-

սական ստրատեգիայի իրականացումը պահան-

ջում Է հաստատել պատշաճ կարգապահություն, 

շեշտակիորեն բարձրացնել աշխատանքային, պե-

տական ու տեխնոլոգիական կարգապահությու-

նը։ Պատշաճ կարգուկանոնի հաստատումը պետք 

Է դառնա ՀՍՍՀ ԳԱ դիտական բոլոր հիմնարկ-

ների ու դրանց կոլեկտիվների հոգածության ա-

ար կան։ զեկուցողն այնուհետև կանգ առավ գի-

տության արդյունավետության բարձրացման և 

պրակտիկայի հետ նրա կապի կատարելագործ-

ման հարցերի վրա։ նա նշեց, որ կարևորը գի-

տական աշխատանքների ուղղությունների ճիշտ 

ընտրությունն Է։ Հիմնարար գիտության մեշ 

ավելի հաշող գիտական արդյունքներ ձեռք են 

բերվում այն ժամանակ, երբ ստեղծվում են գի-

տական նոր ուղղություններ։ Գիտական կոլեկ-

տիվներին ներկայացվող մյուս պահանջը, շարու-

նակեց Վ. Հ. Համբարձումյանը, կյանքին, ժո-

ղովրղա֊ տնտեսական խնդիրներին Ժամանակին և 

օպերատիվ ձևով արձագանքելն Է։ Այդ իմաստով 

վերշին տարիներին ՀՍՍՀ գիտությունների ակտ՛* 

դեմիայում դրական որոշ տեղաշարժեր են կա-

տարվել։ Դա վերաբերում Է հատկապես ֆիզի-

կամաթեմատիկական բաժանմունքի ի նստի» 

տուտներին։ 

հոսելով ֆիզիկական. և քիմիական ինստի-

տուտների աշխատանքների և գրանցում ձեռ-

նարկված նոր մ իջոց առումն երի մասին, ՀՍՍՀ 

ԳԱ պրեզիդենտը նշեց, որ գործը շատ կշահեր, 

եթե րացի այն կապերից, որոնք արդեն հաս-

տատվել են այդ ինստիտուտների և արտադրա-

կան կազմակերպությունների միշև, հանրապե-

տությունում ստեղծվեին նաև միջգերատեսչա-

կան գի տա արտադրական միավորումներ։ 

Կենսաբանական գիտությունների բաժանմուն-

քի գործունեությունը վերլուծելիս զեկուցողը 

մասնավորապես խոսեց ֆիզիոլոգիայի ինստի-

տուտում նոր մեթոդների կիրառման ուղղսւ» 

թյամբ կատարվող արդյունավետ աշխատանքի 

մասին, որն ուղղված Է նեյրոնների գործունեու-

թյան և փոխազդեցությունների պարզաբանմանը։ 

Գյուղատնտեսության համար որոշ մշակումներ 

Է կատարել միկրո կենսաբանության ինստիտու-

տըւ Սակայն հարկ Է նշել, որ ինստիտուտի գի-

տական պոտենցիալը թույլ Է տալիս պահանշեշ 

ավելի կոնկրետ արդյունքներ։ Փորձարարական 

կենսաբանության, միկրոկենսաբանության, հիդ-

րոպոնիկայի, ինչպես և նուրբ օրգանական քի-

միայի ինստիտուտները պետք Է ավելի մեծ 

վստահությամբ ստանձնեն առաշատարի դերը՝ 

կենսատեխնոլոգիայի հետագա զարգացման 

խնդրում։ 

նոր խնդիրները, նկատեց Վ. Համբարձում յա-

նը, որոնք գրվում են ամբողջ հասարակության 

առջև, չեն կարող հաջողությամբ լուծվել առանց-

հասարակական գիտություններով զբաղվող գի-

տ՛ական կոլեկտիվների ակտիվ մասնակցությանւ 

նրանք պետք Է ուժեղացնեն զարգացած սոցիա-

լիզմի կատարելագործման պրոբլեմների հետա-

զոտությունը, բարձրացնեն գիտական հետազո-

տությունների գաղափարատեսական մակարդակն 

ո։ գործնական նշանակությունը, ավելի խոր ու-

սումնասիրեն դիալեկտիկական և պատմական 
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մատերիալիզմի, դիտական կոմունիզմի, քաղա-

քատնտեսության հրատապ պրոբլեմները, կու-

սակցության ղեկավար դերի բարձրացման հար-

ցերը, միշաղդային կոմունիստական, բանվորա-

կան և ազզային֊ազատադրական շարժման փոր-

ձըI 

Զեկուցման մեշ մեէ տեղ հատկացվեց գի-

տական կադրերի դաստիարակման և պատրաստ-

ման, գերատեսչական գիտահետազոտական ինս-

տիտուտների, բուհերի հետ կապը ամրապնդելու, 

արտագրության հետ սերտորեն համագործակցե-

լու, գիտական մշակումների կոորդինացումն ա-

կաղեմիայի գլխավորությամբ իրականացնելու 

հարցերինւ 

ժողովում ելույթ ունեցան ՀՍՍՀ ԳԱ ակադե-

միկոսներ Գ . Մ. Ղ ա ւ փ ր յ տ ն ր , Ս. Գ . Մ ա ց ո յ ա ն ր , 

ՀՍՍՀ ԳԱ թղթակից անդամ Ս. Հ. Մովսիսյսւէբ, 
ֆիզիկամաթեմատիկական գիտությունների դոկ-

տոր Ռ. IT. Մաւ՝տիք*ոսյանր ե ՍՍՀՄ մանկա-

վարժական գիտությունների ակադեմիայի թղթա-

կից անդամ Լ. I . Վա |ԼսյiuDր: նրանք խոսեցին 

այն խնդիրների մասին, որոնք դրված են ՀՍՍՀ 

գիտությունների ակադեմիայի առշէլ գիտատեխ-

նիկական աոաշագիմության արագացման բնա-

գավառում I 




